
Udvalget for Landdistrikter og Øer

Til: Erhvervsministeren

Dato: 11. maj 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 116
Forslag til lov om etablering af statsgaranti på en del af ejendomskreditaftalerne i landdi-
strikterne.
Af erhvervsministeren (Simon Kollerup)

Spørgsmål 13
Ministeren skriver i sit svar på spørgsmål nr. 9, at der allerede eksisterer en ordning 
under Indenrigs- og Boligministeriet, hvor boligkollektiver organiseret som mindre andels-
boligforeninger kan opnå lån med garanti, hvis der er tale om en ejendom med tre 
eller flere beboelseslejligheder og at en kommunalbestyrelse kan give tilsagn om at yde 
garanti for lån til etablering af andelsboliger for den del af restgælden, der på låneopta-
gelsestidspunktet ligger ud over 60 pct. af ejendommens værdi.
Vil ministeren redegøre for, hvordan den kommunale garantiordning er indrettet sammen-
lignet med statsgarantisordningen, og kan ministeren desuden oplyse, hvor ofte en kom-
munalbestyrelse inden for de seneste par år har givet tilsagn om at yde garanti for lån 
til etablering af andelsboliger for den del af restgælden, der på låneoptagelsestidspunktet 
ligger ud over 60 pct. af ejendommens værdi?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Henning Hyllested (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Henning.Hyllested@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Karina Lorentzen Dehnhardt
formand

1/1

Offentligt
L 116 - Spørgsmål 13

Udvalget for Landdistrikter og Øer 2021-22


